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၃.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၈၉ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၄၈၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၄၂/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၄၂/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၄၉.၈ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၈.၂က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၃၃.၉က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၃၂.၅က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၆၈.၉က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)  = ၂၂၄.၇၂က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)   = ၂၂.၀၂၉က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ     = ၁၃၆.၉၅က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္         = ၃၇၁.၉၂က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္      = ၄၇.၇၅၅က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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ႏိုင္ငံျခားအာမခံကုမၸဏီမ်ားကို ျပည္တြင္း၌ လုပ္ကုိင္ခြင့္စျပဳ 
ႏုိင္ငံျခားအာမခံကုမၸဏီမ်ားကို ျပည္တြင္း၌ အာမခံလုပ္ငန္းလုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳ 
ေတာ့မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရး၀န္ႀကီးဌာနက ဇန္န၀ါရီ ၂ ရက္ 
တြင္ ေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္သည္။ ‘‘ႏွစ္သစ္အတြက္ မဂၤလာသတင္းပါပဲ’’ ဟု 
ျမန္မာႏုိင္ငံကုန္သည္မ်ားႏွင့္ စက္မႈလက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးရဲမင္းေအာင္ကေျပာသည္။ ႏုိင္ငံျခား အာမခံကုမၸဏီမ်ားကို 
ျပည္တြင္းကုမၸဏီႏွင့္ ပူးေပါင္းလုပ္ကိုင္ ခြင့္ျပဳပါက ပရီမီယံေစ်းႏႈန္းမ်ား 
ေလ်ာ့က်ၿပီး ကုန္က်စရိတ္သက္သာသည့္ အက်ိဳးေက်းဇူးကို စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းရွင္မ်ားရရိွမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးရဲမင္းေအာင္ကေျပာသည္။ ထို႔အျပင္ 
ထိေရာက္အက်ိဳးရွိမည့္ အာမခံေစ်းကြက္လည္း ေပၚထြက္လာမည္ဟု 
သုံးသပ္သည္။ 
၂၀၁၃ ကစတင္၍ ပုဂၢလိကသို႔ အာမခံလုပ္ငန္းမ်ား လုပ္ကုိင္ခြင့္ျပဳေပးၿပီး 
ေျခာက္ႏွစ္ၾကာခ်ိန္တြင္ ႏုိင္ငံျခားအာမခံကုမၸဏီမ်ားကိုပါ စတင္ဖိတ္ေခၚျခင္း 
ျဖစ္သည္။ ႏုိင္ငံျခားသား ရာႏႈန္းျပည့္ပိုင္ အသက္အာမခံကုမၸဏီကို 
ျပည္တြင္း၌ အသက္အာမခံလုပ္ငန္း လိုင္စင္သံုးခုအထိ ခြင့္ျပဳမည္ျဖစ္သည္။ 
ထို႔အျပင္ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ကိုယ္စားလွယ္႐ုံး ဖြင့္လွစ္ထားသည့္ အသက္ 
အာမခံကုမၸဏီမ်ား (သုိ႔မဟုတ္) အသက္အာမခံႏွင့္ အေထြေထြအာမခံ 
ႏွစ္မ်ိဳးစလံုး လုပ္ကိုင္ေနသည့္ ႏုိင္ငံျခားအာမခံကုမၸဏီကို ျပည္တြင္းအသက္ 
အာမခံကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ ဖက္စပ္လုပ္ကုိင္ခြင့္ျပဳမည္ျဖစ္သည္။ 
အေထြေထြအာမခံလုပ္ငန္းႏွင့္ပတ္သက္၍လည္း အေထြေထြအာမခံ 

တစ္မ်ိဳးတည္းလုပ္ကိုင္သည့္ ႏုိင္ငံျခားကုမၸဏီ (သို႔မဟုတ္) အေထြေထြႏွင့္ 
အသက္အာမခံႏွစ္မ်ိဳးစလံုး လုပ္ကိုင္ေနသည့္ ႏုိင္ငံျခားကုမၸဏီမ်ားကို 
ျပည္တြင္းအေထြေထြအာမခံကုမၸဏီႏွင့္ ဖက္စပ္လုပ္ကုိင္ခြင့္ျပဳမည္ျဖစ္သည္။ 
ေဆာင္ရြက္လုိသည့္ ဆႏၵျပဳလႊာတုိ႔ကို တင္သြင္းရန္လည္း ဖိတ္ေခၚမည္ဟု 
ေၾကညာခ်က္တြင္ အသိေပးထားသည္။ 
ႏုိင္ငံျခားကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ တြဲလုပ္မယ္ဆုိရင္ အရင္းအႏွီးေတြလည္း ပုိရလာၿပီး 
အာမခံလုပ္ငန္းကုိလည္း ပုိၿပီးခ်ဲ႕ထြင္လာႏုိင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရး 
ပညာရွင္ ဦးေဇာ္ေဖ၀င္းကဆုိသည္။ 
ထုိ႔အျပင္ ဘဏ္မဟုတ္ေသာ ေငြေရးေၾကးေရးက႑ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေစရန္ 
ရည္ရြယ္ၿပီး ျပည္ေထာင္စုအစုိးရအဖြဲဲ႕၏ အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ အာမခံလုပ္ငန္း 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးလမ္းျပေျမပုံကိုလည္း ေရးဆြဲခဲ့သည္ဟု ေၾကညာခ်က္တြင္ 
ေဖာ္ျပထားသည္။ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ားျမႇင့္တင္ရာတြင္ 
စြန္႔စားမႈႏွင့္စီမံခန္႔ခြဲမႈအပိုင္းအတြက္ အာမခံပရီမီယံ၀ယ္ယူရာတြင္ ေစ်းႏႈန္း 
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ျမင့္တက္သည့္အေျခအေနကုိ လက္ရွိစီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ား ႀကံဳေတြ႕ေနရသည္ဟု ဦးရဲမင္းေအာင္ကေျပာသည္။ 
လက္ရွိျပည္တြင္း၌ ပုဂၢလိကအာမခံလုပ္ငန္း ၁၁ ခုကုိ ခြင့္ျပဳထားသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146428 
 

ျမန္မာကုန္ထုတ္လုပ္ေရးၫႊန္းကိန္း ဒီဇင္ဘာတြင္တုိးတက္မႈရိွဟုဆုိ 
 

ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ ကုန္ထုတ္လုပ္ေရးဌာနတြင္ လုပ္ငန္းလည္ပတ္ 
ေရးအေျခအေနမ်ားသည္ ခုိင္မာေသာတိုးတက္မႈမ်ားရရွိခဲ့ 
သည္ဟု ဒီဇင္ဘာစစ္တမ္း အခ်က္အလက္မ်ားက ျပသေန 
သည္။ ခုနစ္လၾကာ မွာယူမႈအသစ္မ်ားႏွင့္ ထုတ္လုပ္မႈတြင္ 
အလ်င္ျမန္ဆံုးတိုးတက္မႈမ်ားက ယင္းသုိ႔ စီးပြားေရး က်ယ္ျပန္႔မႈ 
ကို တြန္းအားေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
နီေကးျမန္မာ ကုန္ထုတ္လုပ္ငန္းပစၥည္း၀ယ္ယူမႈမ်ား၊ မန္ေနဂ်ာ 
မ်ားၫႊန္းကိန္း (သုိ႔မဟုတ္) PMI သည္ ႏုိ၀င္ဘာတြင္ ၅၁ ဒသမ 
၃ မွ ဒီဇင္ဘာတြင္ ၅၂ ဒသမ ၂ သို႔ တုိးတက္လာခဲ့သည္။ ၅၀ 

အမွတ္ ေက်ာ္လြန္ျခင္းသည္ စီးပြားေရးက်ယ္ျပန္႔လာမႈကို ေဖာ္ျပၿပီး ၅၀ အမွတ္ေအာက္သည္ စီးပြားေရးက်ံဳ႕သြား 
ျခင္းကိုၫႊန္ျပသည္။ 
ယင္းၫႊန္းကိန္းမွေန၍ ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ ကုန္ထုတ္လုပ္ေရးက႑သည္ ေမလကစ၍ အခုိင္မာဆံုး တုိးတက္မႈရရွိျခင္းကို 
ၫႊန္ျပေနသည္။ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ရဲ႕ ဒုတိယေျခာက္လပတ္ကာလမွာ ကန္ေဒၚလာနဲ႔ႏႈိင္းယွဥ္လို႔ က်ပ္ေငြတန္ဖုိး 
က်ဆင္းမႈက ဒီဇင္ဘာအတြင္းမွာ ျပည္ပတင္သြင္းတဲ့ သြင္းအားစုကုန္က်စရိတ္ကို တြန္းအားေပးခဲ့ေၾကာင္း၊ ဒါေပမဲ့ 
လည္း ေရနံေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းတာက ကုန္ၾကမ္းပစၥည္း ကုန္က်စရိတ္ျမင့္တက္မႈကုိ ေခ်ဖ်က္ပစ္လိုက္တယ္လုိ႔ 
ၫႊန္းကိန္းအကဲျဖတ္သူေတြက ေဖာ္ျပပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္လည္း ေယဘုယ်အားျဖင့္ သြင္းအားစု ေစ်းႏႈန္းေဖာင္းပြမႈက 
၂၀၁၆ မတ္လ ေနာက္ပုိင္း အနည္းပါးဆုံးျဖစ္ပါတယ္’’ ဟု စစ္တမ္း အခ်က္အလက္မ်ား စုေဆာင္းခဲ့သူ IHS Markit မွ 
စီးပြားေရးပညာရွင္ ရွန္ဂ်ဳန္းစ္ကေျပာသည္။  
Source: http://www.7daydaily.com/story/146435 
 

ေမာင္ေတာတြင္ ေဆာင္းသီးႏံွစုိက္ပ်ိဳးမႈေလ်ာ့နည္း 
ညမထြက္ရအမိန္႔ထုတ္ျပန္ျခင္းႏွင့္ လုပ္သားရွားပါးျခင္းေၾကာင့္ ေမာင္ေတာနယ္စပ္ေဒသတြင္ ဖရဲသီးအပါ 
အ၀င္  ေဆာင္းသီးႏွံမ်ား စိုက္ပ်ိဳးမႈေလ်ာ့နည္းေနေၾကာင္း ေတာင္သူအမ်ားစုကေျပာသည္။ ေမာင္ေတာနယ္စပ္ 
ေဒသတြင္ ညမထြက္ရအမိန္႔ကုိ ၂၀၁၂  က စတင္ထုတ္ျပန္ခဲ့ၿပီး ယခုအခါ ေျခာက္ႏွစ္ေက်ာ္ၾကာျမင့္ေသာ္လည္း 
ေဒသတြင္း လုံၿခံဳေရးအေျခအေနေၾကာင့္ ညမထြက္ရအမိန္႔ ဆက္လက္ထုတ္ျပန္ထားဆဲျဖစ္သည္။ 
အဓိကကေတာ့ စိုက္ခင္းေတြလုပ္ရင္ အဲဒီစိုက္ခင္းေတြမွာ ညအိပ္ေစာင့္ၿပီးေနမယ့္သူ မရွိတာေၾကာင့္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
ညမထြက္ရအမိန္႔က ရွိေနဆဲဆုိေတာ့ လယ္တဲမွာအိပ္ေနလို႔ တစ္ခုခုျဖစ္သြားမွာကို ေၾကာက္ၾကေၾကာင္း၊ 
အလုပ္သမားေတြ ရွားပါးေနတာေၾကာင့္ ဒီႏွစ္ေတာ့ ေဆာင္းသီးႏွံေတြကုိ မစိုက္ျဖစ္တာျဖစ္ေၾကာင္း ေဗာဓိကုန္း 
ေက်းရြာေန ေတာင္သူတစ္ဦးကေျပာသည္။ 
၂၀၁၇ ၾသဂုတ္က ျဖစ္ပြားသည့္ အၾကမ္းဖက္တိုက္ခိုက္မႈေၾကာင့္ ေမာင္ေတာတြင္ မိုးစပါးအမ်ားစု မစုိက္ပ်ိဳးႏုိင္ခဲ့ေပ။ 
‘‘အိမ္သားတစ္စားစာ စိုက္ပ်ိဳးၾကပါတယ္။ စိုက္ပ်ိဳးေရးလုပ္ငန္းကလည္း လုံး၀အဆင္မေျပေတာ့ဘူး။ စိုက္ခင္းေတြမွာ 
သြားအိပ္ဖို႔က မလြယ္ဘူး’’ ဟု သာယာကုန္းေက်းရြာေန ေတာင္သူ ဦးေရႊေမာင္က ေျပာသည္။ 
ေမာင္ေတာနယ္စပ္ေဒသတြင္ ေဆာင္းသီးႏွံအျဖစ္ ဖရဲသီး၊ အာလူး၊ င႐ုတ္ႏွင့္ ဗိုလ္ကိတ္ပဲမ်ားကို 
အမ်ားဆုံးစိုက္ပ်ိဳးၾကသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146375 
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အာဆီယံႏုိင္ငံမ်ားမွ တင္သြင္းသည့္ ဆီအုန္းသြင္းကုန္မ်ားအေပၚ အခြန္ေလွ်ာ့ေကာက္ဖုိ႔ အိႏၵိယစီစဥ္ 
အာဆီယံ (အေ႐ွ႕ေတာင္အာ႐ွ ႏိုင္ငံမ်ားအသင္း) ႏိုင္ငံေတြထံကေနတင္သြင္းရယူတဲ့ ဆီအုန္း (ဆီအုန္း အၾကမ္းႏွင့္ 
သန္႔စင္ၿပီးဆီအုန္းႏွစ္မ်ဳိးစလံုး) သြင္းကုန္ေတြအေပၚ သြင္းကုန္ခြန္ေလွ်ာ့ခ်ေကာက္ခံသြားေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း အိႏၵိယ 
အစုိးရက ထုတ္ျပန္သြားပါတယ္။ 
ဒါဟာ အထက္ပါ အာဆီယံႏိုင္ငံေတြက suppliers ေတြရဲ႕ေတာင္းဆိုပန္ၾကားခ်က္ေၾကာင့္ ယခုလို သြင္းကုန္ခြန္ေတြ
ေလွ်ာ့ခ်ေပးရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း အိႏၵိယအစုိးရက ဆုိပါတယ္။ဆီအုန္း အၾကမ္းအေပၚ သြင္းကုန္ခြန္ ပမာဏကုိ ၄၄ 
ရာခိုင္ႏႈန္းကေန ၄၀ရာခုိင္ႏႈန္းကုိ ေလွ်ာ့ခ်ေပးထားၿပီးျဖစ္သလို သန္႔စင္ၿပီးဆီအုန္းေတြအတြက္လည္း အခြန္ ၅၄ 
ရာခိုင္ႏႈန္းကေန ၅၀ ရာခိုင္ႏႈနး္ကုိေလွ်ာ့ခ်ေပးထားေၾကာင္း ထုတ္ျပန္သြားပါတယ္။ယင္း အခြန္ေလွ်ာ့ခ်မႈကေတာ့ 
ဇန္န၀ါရီ ၁ ရက္ ကေနစတင္အသက္၀င္လာခဲ့့ၿပီ ျဖစ္ပါတယ္။အိႏၵိယအေနနဲ႔ ႏိုင္ငံံမွာဆီ စားသံုးမႈရဲ႕ ၇၀ 
ရာခိုင္ႏႈန္းကုိေတာ့ျပည္ပကေန တင္သြင္းရတဲ့ သြင္းကုန္ေတြအေပၚမ်ာ အဓိကမွီခိုအားထားေနရတယ္လို႔သိရပါတယ္။
Source:https://www.businesstimes.com.sg/…/india-cuts-tax-on-crude-… 
          

ေအာက္တိန္းတစ္လီတာကုိ က်ပ္ ၆၅၀ ဝန္းက်င္နဲ႔ တစ္ႏွစ္ခဲြအတြင္း အနိမ့္ဆုံးေစ်းႏွဳန္းျပန္ျဖစ္လာ 
လြန္ခဲ့သည့္ (၂)လခန္႔မွစတင္ကာ စက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းမ်ား ဆက္တိုက္က်ဆင္းလာခဲ့ၿပီး ယေန႔ရန္ကုန္အထုိင္ေစ်းမွာ 
ေအာက္တိန္းတစ္လီတာကို က်ပ္(၆၅၀)ဝန္းက်င္ျဖင့္တစ္ႏွစ္ခြဲအတြင္းအနိမ့္ဆုံးေစ်းႏွဳန္းကုိျပန္လည္ေရာက္ရွိလာခဲ့ 
သည္။ 
(၂၀၁၇)ခုႏွစ္ (၆)လပိုင္းတြင္ ေအာက္တိန္းတစ္လီတာကုိ က်ပ္(၆၈၀)ႏွဳန္းျဖစ္ၿပီး (၂၀၁၈)ခုႏွစ္ႏွစ္ဆန္းမွ စတင္ 
ေစ်းတက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ကာ လက္ရွိေစ်းႏွဳန္းမွာ တစ္ႏွစ္ခဲြအတြင္း အနိမ့္ဆုံးျပန္လည္က်ဆင္းသြားျခင္းျဖစ္သည္။ ရန္ကုန္ 
အထုိင္ေစ်းအရ ေအာက္တိန္းတစ္လီတာလွ်င္က်ပ္(၆၅၀)ဝန္းက်င္ျဖစ္လာေသာ္လည္း ဒီဇယ္တစ္လီတာလွ်င္ က်ပ္ 
(၉၀၀)ဝန္းက်င္ခန္႔ေစ်းႏွဳန္းရွိေနသည္။ စင္ကာပူႏိုင္ငံမွာတင္သြင္းသည့္ေစ်းႏွဳန္းက်ဆင္းေနျခင္းေၾကာင့္ျပည္တြင္း 
စက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းမွာလည္း လုိက္ပါက်ဆင္းေနျခင္းျဖစ္သည္။ 
ေဖေဖာ္ဝါရီလဆန္းအထိစက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းမ်ားက်ဆင္းႏိုင္ဖြယ္ရွိေနသည္ဟု စက္သုံးဆီတင္သြင္းသူမ်ားက သုံးသပ္ 
ထားသည္။ စက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းမ်ား ျပန္လည္က်ဆင္းသြားေသာ္လည္းအေဝးေျပးယာဥ္လိုင္းအခ်ိဳ႕၏ စက္သံုးဆီ 
ေစ်းႏွဳန္းျမင့္တက္စဥ္က တုိးျမွင့္ထားသည့္ယာဥ္စီးခမ်ားကို ျပန္လည္ေလွ်ာ့ခ်ေပးျခင္းမရိွေသးသည္ကုိလည္းေတြ႔ရွိ 
ေနရသည္။ 
Source:https://www.facebook.com/popularnewsjournal/ 
 

၂၀၁၈ တြင္ စင္ကာပူစီးပြားေရး ၃ ဒသမ ၃ ရာခုိင္ႏႈန္းတုိးတက္ 
စင္ကာပူႏိုင္ငံ၏ စီးပြားေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္မႈသည္ ဒုတိယအႀကိမ္အျဖစ္ ၃ ရာခိုင္ႏႈန္းအထက္ရွိခဲ့သည္ဟု ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
လီရွန္လြန္းက ေျပာၾကားခဲ့ကာ ၎အေနျဖင့္ ရာထူးတာဝန္မွအနားယူရန္ ျပင္ဆင္ေနခ်ိန္တြင္ ႏုိင္ငံအစိုးရအဖြဲ႕သစ္ကို 
ဝန္းရံ၍ လုပ္ငန္းစဥ္ဆက္ အလ်ဥ္မျပတ္ဆက္လက္လုပ္ေဆာင္သြားႏုိင္ေရးကုိ ကူညီေပးၾကရန္ တိုင္းျပည္သို႔ပန္ၾကား 
လိုက္သည္။ 
စုစုေပါင္းျပည္တြင္းထုတ္ကုန္တန္ဖုိးသည္ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္တြင္ ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင္ႏႈန္း တက္လာခဲ့သည္ဟု ဒီဇင္ဘာ ၃၁ 
ရက္ ႏွစ္သစ္ကူး ႏႈတ္ခြန္းဆက္စကား ေျပာၾကားရာတြင္ မစၥတာလီက ထည့္သြင္းေျပာၾကားခဲ့သည္။ အဆုိပါ ပမာဏ 
သည္ စီးပြားေရးပညာရွင္ ၁၄ ဦးက ျပဳလုပ္သည့္ ဘလြန္းဘာ့ဂ္ ေလ့လာဆန္းစစ္မႈ ပ်မ္းမွ်ခန္႔မွန္းခ်က္ႏွင့္ ကုိက္ညီ 
ေနသည္။ ကုန္သြယ္ေရး ပဋိပကၡမ်ားႏွင့္ ေငြေၾကးေဈးကြက္ မတည္ၿငိမ္သည့္ၾကားထဲမွ ကမာၻ႔စီးပြားေရးတြင္ ျဖစ္ေပၚ 
ေနေသာ ႀကီးမားသည့္ မေသခ်ာ မေရရာမႈမ်ားကို ကုိးကားကာ စင္ကာပူသည္ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္တြင္ ၁ ဒသမ ၅ 
ရာခိုင္ႏႈန္း မွ ၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင္ႏႈန္းအထိတုိးတက္ရန္ ႀကိဳတင္ခန္႔မွန္းထားသည္ဟု ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 
အာရွေဒသတြင္ ျပည္ပပို႔ကုန္အေပၚ မီွခိုအားထားရဆံုးႏိုင္ငံမ်ားအနက္ တစ္ႏိုင္ငံျဖစ္ေသာ စင္ကာပူ၏တုိးတက္မႈ 
အလားအလာမွာ ကမာၻ႔စီးပြားေရးႏွင့္ ကုန္သြယ္မႈအလားအလာမ်ားႏွင့္ နီးနီးကပ္ကပ္ဆက္ႏႊယ္ေနသည္။ စင္ကာပူ 
သည္ အျခားႏုိင္ငံမ်ားထက္ ေကာင္းမြန္စြာကုိင္တြယ္ေျဖရွင္းႏိုင္သည္မွာ အျခားႏုိင္ငံမ်ားတြင္ လစာမတိုးျခင္း၊ 
လူေနထိုင္မႈအဆင့္အတန္း ခက္ခဲျခင္းအေပၚ မေက်နပ္မႈမ်ားေၾကာင့္ ကန္႔ကြက္ဆႏၵျပမႈမ်ားျဖစ္ေပၚေစကာ အစြန္း
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မေရာက္ေသာ ႏိုင္ငံေရးသမားမ်ားအတြက္ အားေပးေထာက္ခံမႈေလ်ာ့နည္းျခင္းပင္ျဖစ္သည္ဟု လီကေျပာၾကား 
ခဲ့သည္။ 
အသက္ ၆၆ ႏွစ္ရွိၿပီျဖစ္ေသာလီသည္ ႏိုင္ငံေတာ္၏ အေထြေထြ ေ႐ြးေကာက္ပြဲျပဳလုပ္ရမည့္ အခ်ိန္က်ေရာက္ၿပီး 
တစ္ႏွစ္အၾကာ ၂၀၂၂ ခုႏွစ္တြင္ ၎အသက္ ၇၀ ျပည့္မည့္အခ်ိန္၌ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ရာထူးကို လႊဲေျပာင္းေပးအပ္ရန္ 
ရည္႐ြယ္ထားေၾကာင္း အရိပ္္အျမြတ္ေျပာၾကားခဲ့သည္။ ေရရွည္မူဝါဒေတြ ေနရာတက်ရွိျခင္းနဲ႔ ခိုင္မာတဲ့အစိုးရအဖြဲ႕က 
တာဝန္ယူတဲ့အတြက္ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ရဲ႕အနာဂတ္နဲ႔ပတ္သက္လို႔ ယုံၾကည္စိတ္ခ်မႈရွိေၾကာင္း လီကေျပာသည္။ စင္ကာပူ 
အစိုးရသည္ က်န္းမာေရး ေစာင့္ေရွာက္မႈ၊ ပညာေရး၊ လူေနအိမ္ရာမ်ားႏွင့္ အမ်ားျပည္သူသြားလာေရးအတြက္ 
တုိးတက္ေကာင္းမြန္ေအာင္ ေဆာင္႐ြက္ေပးေနသည္ဟုလည္း၎ကေျပာၾကားခဲ့သည္။ စင္ကာပူသည္ ၎၏ 
အရင္းႏွီးဆုံး အိမ္နီးခ်င္းႏိုင္ငံမ်ားျဖစ္သည့္ အင္ဒုိနီးရွား၊ မေလးရွားတုိ႔ႏွင့္ ဆက္ဆံေရးကုိ ဂ႐ုစိုက္ေစာင့္ေရွာက္ 
ေနသည္ဟုလည္း လီကေျပာၾကားခဲ့သည္။ မေလးရွားႏိုင္ငံႏွင့္ ေရေၾကာင္းသြားလာမႈ နယ္နိမိတ္ကိစၥရပ္မ်ား၊ 
ေလပိုင္နက္ကိစၥရပ္မ်ား ေပၚေပါက္ခဲ့ေသာ္လည္း အဆိုပါကိစၥရပ္မ်ားအားလံုးကုိ စင္ကာပူႏိုင္ငံသည္ ႏိုင္ငံတကာ 
ဥပေဒစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားကိုကုိင္စြဲၿပီး တည္တည္ၿငိမ္ၿငိမ္ႏွင့္ အျပဳသေဘာေဆာင္ကာေျဖရွင္းမည္ျဖစ္သည္ဟု 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 
Source:https://myanmar.mmtimes.com/news/119183.html 
 

ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ လက္ဖက္အခ်ိဳေျခာက္ေဈးကြက္ ၈၅ ရာခုိင္ႏႈန္းခန္႔ တ႐ုတ္အခ်ိဳေျခာက္မ်ားလႊမ္းမုိးေန 
ျမန္မာႏိုင္ငံအတြင္းအသုံးျပဳေနသည့္ လက္ဖက္အခ်ိဳေျခာက္ေဈးကြက္၏ ၈၅ ရာခိုင္ႏႈန္းခန္႔အား တ႐ုတ္ႏိုင္ငံမွ 
အခ်ိဳေျခာက္မ်ားက လႊမ္းမုိးလ်က္ရွိေနေၾကာင္း ျမန္မာႏိုင္ငံလက္ဖက္စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္တင္ပို႔ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္း 

မွသိရသည္။ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံထုတ္ လက္ဖက္အခ်ိဳေျခာက္မ်ားသည္ 
ျမန္မာႏိုင္ငံအတြင္းသုိ႔ တစ္ႏွစ္လွ်င္ တန္ ၁၀ဝ၀ ေက်ာ္ ဝန္းက်င္ 
ခန္႔ ဝင္ေရာက္လ်က္ရွိရာမွ အရည္အေသြးပိုင္း မယွဥ္ႏုိင္သည့္ 
ျမန္မာလက္ဖက္ေျခာက္မ်ား ေဈးကြက္အတြင္း တျဖည္းျဖည္း 
ေနရာေပ်ာက္ဆံုးလ်က္ ရွိေၾကာင္း ျမန္မာႏိုင္ငံလက္ဖက္စိုက္ပ်ိဳး 
ထုတ္လုပ္တင္ပို႔ေရာင္းခ်သူမ်ား အသင္းနာယက ဦးေက်ာ္ 
သီဟကေျပာဆိုသည္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံထြက္ လက္ဖက္အမ်ားစုအေနျဖင့္ စိုက္ပ်ိဳးရာတြင္ 
ပိုးသတ္ေဆးလံုးဝအသံုးမျပဳသည့္ အားသာခ်က္တစ္ခုရိွၿပီး 

၎အားသာခ်က္ေၾကာင့္ ျပည္ပႏုိင္ငံမ်ားမွ ျမန္မာ့လက္ဖက္ကုိဝယ္ယူရန္ ကမ္းလွမ္းမႈမ်ားရွိေနေသာ္လည္း 
စိုက္ပ်ိဳးမႈႏွင့္ထုပ္ပိုးမႈနည္းပညာမ်ား လုိအပ္ခ်က္ရွိေနေသးသည့္အတြက္ အဆင္သင့္မျဖစ္ေသးဘဲ ကမာၻ႔ေဈးကြက္ 
တန္းဝင္ လက္ဖက္ေျခာက္ရရွိရန္ ျပင္ဆင္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိသည္။ လက္ရွိတြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံထြက္ ဇယန္း လက္ဖက္ 
အစုိအား အေမရိကန္ႏိုင္ငံသို႔ စမ္းသပ္တင္ပို႔မႈမ်ားရွိေနၿပီး ျမန္မာႏိုင္ငံမွထြက္ရွိသည့္ လက္ဖက္ေျခာက္ အခ်ိဳေျခာက္ 
ႏွင့္ လက္ဖက္အစို အမ်ိဳးအစားသံုးမ်ိဳးအား အေမရိကန္ႏိုင္ငံတြင္ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္ ဇြန္ ၂၃ ရက္မွ ၂၅ ရက္ အထိ 
က်င္းပမည့္ စားေသာက္ကုန္စည္ျပပြဲသို႔ ပထမဦးဆံုးအႀကိမ္အျဖစ္ သြားေရာက္ျပသရန္ စီစဥ္လ်က္ရွိေၾကာင္း 
ျမန္မာႏိုင္ငံလက္ဖက္စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ တင္ပို႔ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္းမွသိရသည္။ 
Source:https://myanmar.mmtimes.com/news/119176.html 
 

လယ္ယာက႑ဆုိင္ရာ စီမံကိန္းသံုးခုကုိ MAPCO ႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံပုိင္ CITIC ကုမၸဏီတုိ႔ ပူးေပါင္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္မည္ 

ျမန္မာႏိုင္ငံလယ္ယာစီးပြားေရးအမ်ားပိုင္ေကာ္ပိုေရးရွင္းလီမိတက္ MAPCO သည္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံ၏ ႏုိင္ငံပိုင္စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းစုျဖစ္ေသာ CITIC လုပ္ငန္းစုႏွင့္ပူးေပါင္းကာ စိုက္ပ်ိဳး ေမြးျမဴေရး အေျခခံစီးပြားေရး စီမံကိန္းလုပ္ငန္းသုံးခုကို 
၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္အတြင္း စတင္အေကာင္အထည္ေဖာ္သြားမည္ဟု MAPCO ဥကၠဌဦးခ်စ္ခိုင္ကေျပာသည္။ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံရဲ႕ 
ႀကီးမားလွတဲ့ CITIC လုပ္ငန္းစုႀကီးဟာ MAPCO နဲ႔ လုပ္ငန္းပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မႈလုပ္ဖို႔အတြက္ ႏွစ္ဖက္ညႇိႏႈိင္းမႈေတြ 
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ရွိေနေၾကာင္း၊ ကနဦးအာမခံအေနနဲ႔လည္း ကန္ေဒၚလာ ၁၇ သန္းကုိ ေပးအပ္သြားဖုိ႔ အဆုိျပဳထားေၾကာင္း၊
ဒီလုိႏွစ္ဖက္ ပူးေပါင္းမႈေတြဟာ မၾကာခင္မွာလည္း အေကာင္အထည္ေပၚလာမွာျဖစ္ေၾကာင္း၊ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာ 
၂၈ ရက္က ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ရွိ ကုန္သည္မ်ားႏွင့္စက္မႈလက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ UMFCCI တြင္ျပဳလုပ္ေသာ 
MAPCO ကုမၸဏီ၏ ေျခာက္ႏွစ္ျပည့္ႏွစ္ပတ္လည္အခမ္းအနားတြင္ေျပာသည္။ 
ျမန္မာ−တ႐ုတ္ ဆန္စပါး စက္မႈလုပ္ငန္း စီမံကိန္းသည္ တြံေတးၿမိဳ႕နယ္ရွိ ဆန္စက္စီမံကိန္းအျပင္ က်ိဳက္လတ္၊ 
ေနျပည္ေတာ္၊ ေျမာင္းျမႏွင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ ေက်ာက္ေတာ္တုိ႔တြင္ ဆန္စပါးလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ပူးေပါင္းရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံ 
သြားမည္ျဖစ္သည္။ အင္ဂ်င္နီယာႏွင့္ ကန္ထ႐ိုက္လုပ္ငန္းစီမံကိန္းသည္ CITIC လုပ္ငန္းစု၏ လက္ေအာက္ခံ 
ကမုၸဏီတစ္ခုျဖစ္ေသာ CP Group ၏တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ အျခားေသာကုမၸဏီ၏ တည္ေဆာက္ေရး 
လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ဝန္ေဆာင္မႈေပးရန္ လုပ္ကုိင္သြားမည့္စီမံကိန္းတစ္ခုျဖစ္သည္။ စုိက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းဆုိင္ရာ 
ဝန္ေဆာင္မႈစင္တာစီမံကိန္း ASC သည္ ျမန္မာတစ္ႏိုင္ငံလံုးအတိုင္းအတာျဖင့္ ၿမိဳ႕နယ္ ၃၃ ၿမိဳ႕နယ္တြင္ 
စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းဆိုင္ရာ ဝန္ေဆာင္မႈ စင္တာမ်ား ဖြင့္လွစ္ကာ ဝန္ေဆာင္မႈေပးသြားမည့္အစီအစဥ္ျဖစ္သည္။ 
ထိုသုိ႔လုပ္ေဆာင္ရာတြင္ MAPCO ကုမၸဏီမွ စိုက္ပ်ိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား ေဖာ္ေဆာင္ေနလ်က္ရွိသည့္ 
ၿမိဳ႕နယ္ခုနစ္ၿမိဳ႕နယ္အျပင္ အျခားေသာကုမၸဏီမ်ားမွ အေကာင္ အထည္ေဖာ္ေဆာင္႐ြက္ေနလ်က္ရွိသည့္ 
ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္လည္း ဝန္ေဆာင္မႈေပးသြားမည္ျဖစ္သည္ဟု ၄င္းက ေျပာသည္။  ၄င္းစီမံကိန္းတစ္ခုတည္းပင္ 
ကန္ေဒၚလာ သန္း ၄ဝဝ ဝန္းက်င္ခန္႔ အကုန္အက်ခံေဖာ္ေဆာင္ ရမည့္ စီမံကိန္း ျဖစ္သည့္အတြက္ 
ေခ်းေငြရယူေရးဆုိင္ရာကိစၥရပ္မ်ားအတြက္ အစိုးရအဖြဲ႕ခြင့္ျပဳခ်က္ရရွိေရး ညႇိႏႈိင္းမႈမ်ား ဆက္လက္ 
ေဆာင္႐ြက္ေနသည္ဟုလည္း ၄င္းကေျပာသည္။ CITIC လုပ္ငန္းစုသည္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံတြင္ ေအာင္ျမင္ထင္ရွားသည့္ 
တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းစုႀကီး တစ္ခုျဖစ္သည့္အျပင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ရွိ ေက်ာက္ျဖဴ ေရနက္ဆိပ္ကမ္းစီမံကိန္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္တည္ေဆာက္ေရး လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ တင္ဒါ ေအာင္ျမင္ ထားသည့္ 
ကုမၸဏီတစ္ခုလည္းျဖစ္သည္။  MAPCO ကုမၸဏီသည္ ၂ဝ၁၂ ခုႏွစ္က စတင္တည္ေထာင္ ထားခဲ့သည့္ 
အမ်ားပုိင္ကုမၸဏီတစ္ခုျဖစ္သည္။ ေျခာက္ႏွစ္တာ သက္တမ္းကာလအတြင္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈလုပ္ငန္းမ်ားကုိသာ 
အေျခစိုက္ဦးတည္ေနခဲ့သည့္ ကုမၸဏီျဖစ္သည္။ ကုမၸဏီအေနျဖင့္မူ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ားကုိ ဦးတည္ေနခဲ့ျခင္း ေၾကာင့္ 
အစု ၁,ဝဝဝ စု အထက္ ပိုင္ဆုိင္သည့္ ရွယ္ယာရွင္မ်ား အတြက္ ႏွစ္စဥ္ အျမတ္ခံစားခြင့္မ်ားကုိ 
ခြဲေဝေပးႏုိင္ခဲ့ျခင္းမရွိဘဲ အစုတစ္စုႏွင့္ အစု ၁,ဝဝဝ အထိ ပိုင္ဆုိင္သူမ်ားကုိသာ ဦးစားေပးရွယ္ယာရွင္မ်ားအျဖစ္ 
ႏွစ္စဥ္အက်ိဳးအျမတ္ခြဲေဝေပးျခင္းကိုသာ လုပ္ေဆာင္ေပးခ့ဲ သည္။ အျခားေသာ စီမံကိန္းမ်ားအျဖစ္ MAPCO 
ကုမၸဏီသည္ ထုိင္းႏိုင္ငံမွ Samroiyod Corporation Limited ၏ မိတ္ဖက္လုပ္ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ပူးေပါင္းကာ တန္ဖိုးျမင့္ 
သီးႏွံစည္သြပ္စက္႐ုံကို တည္ေထာင္ရန္ ညႇိႏႈိင္းေဆာင္႐ြက္ ထားသည္။ ၄င္းစီမံကိန္းကုိမူ တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး၊ 
ထီးခီးခ႐ိုင္တြင္ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္ ျဖစ္ေျမာက္ႏိုင္စြမ္း ေလ့လာမႈဆန္းစစ္ခ်က္မ်ား လုပ္ကုိင္ေနလ်က္ရွိသည္။ 
အလားတူ က်ိဳက္လတ္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ ဖြဲႏုဆီၾကမ္းထုတ္လုပ္သည့္ စက္႐ုံတည္ေထာင္ႏိုင္ရန္အတြက္ ဂ်ပန္ႏိုင္ငံမွ 
Fukuoka Seiyu ကုမၸဏီႏွင့္ ကနဦးသေဘာတူညီမႈ လက္မွတ္ေရးထိုးထားျခင္း၊ ေျမာင္းျမတြင္ ဖြဲႏုဆီၾကမ္း 
ထုတ္လုပ္သည့္ စက္႐ုံတည္ေထာင္ႏိုင္ရန္ အိႏၵိယႏိုင္ငံမွ Navadurga Enterprise Pvt Ltd ကုမၸဏီႏွင့္ 
ကနဦးသေဘာတူညီမႈ လက္မွတ္ေရးထုိးျခင္းမ်ားကိုလည္း လုပ္ကုိင္ထားသည္။ 
Source: https://myanmar.mmtimes.com/news/119163.html 
 

ျပည္ပပုိ႔ကုန္ခုနစ္ခုအနက္ သုံးမ်ဳိးမွာ ယခင္ကာလတူထက္ေလ်ာ့နည္းခ့ဲဟုဆုိ 
ျပည္ပသုိ႔တရားဝင္တင္ပုိ႔ခြင့္ျပဳထားေသာ ပို႔ကုန္အုပ္စု ခုနစ္ခုအနက္ပို႔ကုန္ေလးခုမွာ ယခင္ကာ လတူထက္ 
ပိုမုိတင္ပို႔ႏိုင္ၿပီး ပို႔ကုန္သံုးမ်ဳိးမွာ ယခင္ကာလတူထက္ ေလ်ာ့နည္းတင္ပို႔ႏိုင္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ ကူးသန္း 
ေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၏ ထုတ္ျပန္ေသာစာရင္းမ်ားအရ သိရသည္။ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားသို႔ တင္ပုိ႔ေသာ 
ပုိ႔ကုန္တန္ဖိုးမွာ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာ ၂၁ ရက္ အထိ ထုတ္ျပန္ေသာကိန္းဂဏန္း မ်ားအရ ယခင္ႏွစ္ကာလတူထက္ 
အေမရိကန္ေဒၚလာ ၄၈၅ သန္း ေက်ာ္ ပိုမိုတင္ပို႔ခဲ့ေၾကာင္းသိရသည္။ ျပည္ပကို တရားဝင္တင္ပုိ႔ခြင့္ျပဳထားေသာ 
ပုိ႔ကုန္အုပ္စု ခုနစ္ ခုအနက္ လယ္ယာထြက္ပစၥည္း တင္ပုိ႔မႈမွာေတာ့ ယခင္ႏွစ္ထက္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၁ဝ သန္း 
ေက်ာ္ ပုိမုိတင္ပို႔ႏုိင္ခဲ့ၿပီး တိရစၧာန္ႏွင့္ပတ္သက္ေသာ တင္ပုိ႔မႈမွာ ယခင္ႏွစ္ကာလတူထက္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၁၃၈ 
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သန္းေက်ာ္ ပုိမုိ တင္ပို႔ႏုိင္ခဲ့ေၾကာင္းေရထြက္က႑ မွာ ယခင္ႏွစ္ကာလတူထက္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၃၄ သန္း ေက်ာ္ 
ပုိမုိတင္ပုိ႔ႏုိင္ခဲ့ၿပီး စက္မႈကုန္ေခ်ာတင္ပုိ႔မႈအေနျဖင့္ အေမရိကန္ေဒၚလာသန္း ၅၁ဝ ခန္႕ ပုိမုိတင္ပုိ႔ခဲ့ေၾကာင္း 
သိရသည္။ သတၱဳတြင္းထြက္ က႑၊ သစ္ေတာထြက္က႑ႏွင့္ အျခားက႑ေတြမွာေတာ့ ယခင္ႏွစ္ကာလတူ 
ထက္ေလ်ာ့က်ခဲ့ၿပီး ယခုက႑သံုး ခုမွာ ယခင္ႏွစ္ကာလတူထက္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၂ဝ၇ သန္းခန္႕ ကုန္သြယ္မႈ 
ပုိ႔ကုန္ပမာဏေလ်ာ့က် ခဲ့တယ္လို႔သိရသည္။ 
Source: http://www.uniondaily.net/News/DetailView.aspx?id=117685&path=Business.aspx 
 

ယခုတစ္ပတ္အတြင္း ရန္ကုန္ဆန္ေစ်းကြက္ အေရာင္းအဝယ္ေအးေန 
 
ရန္ကုန္ဆန္ေစ်းကြက္အတြင္း  ယခုတစ္ပတ္တြင္   အေရာင္းအဝယ္ေအးေနေၾကာင္း  ရန္ကုန္ၿမိဳ႕   ဝါးတန္းလမ္းရွိ 
ဆန္ကုန္စည္ဒိုင္မွသိရသည္။ ဒီတစ္ပတ္ဆန္ေစ်းကြက္အတြင္းမွာ ဆန္ေခ်ာေရာ ဆန္ၾကမ္းပါ အေရာင္းအဝယ္ေအး 
ေနၿပီး ေစ်းႏႈန္းေတြအေနနဲ႔ အေျပာင္းအလဲသိပ္မရိွေၾကာင္းသိရသည္။ 
ယခုကာလသည္ ဆန္သစ္ေပၚခ်ိန္ျဖစ္သည့္အတြက္ ေစ်းကြက္အတြင္းသုိ႔ ဆန္ဝင္ေရာက္မႈ အေျခ 
အေနမွာ  ပံုမွန္အေျခအေနမ်ဳိးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျမစ္ဝကြၽန္းေပၚေဒသမွ ႀကိတ္ခြဲထုတ္လုပ္သည့္ဆန္သစ္မ်ားလည္း အပတ္ 
စဥ္ ပံုမွန္ဝင္ေရာက္လ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ရွိ ဝါးတန္းကုန္စည္ဒိုင္အတြင္း ယေန႔အေရာင္းအဝယ္ 
ျဖစ္ေနေသာ ဆန္ေစ်းႏႈန္းမ်ားမွာ ပုသိမ္ေပၚဆန္းတစ္အိတ္လွ်င္ ထိပ္စေငြက်ပ္  ၄၂ဝဝဝ၊ အလတ္စ ေငြက်ပ္ ၄ဝဝဝဝ၊ 
ဖ်ာပံုေပၚဆန္း တစ္အိတ္လွ်င္ ထိပ္စေငြက်ပ္ ၃၈ဝဝဝ၊ အလတ္စ ေငြက်ပ္ ၃၇ဝဝဝ၊ က်ဳိက္လတ္ေပၚဆန္း 
တစ္အိတ္လွ်င္ ထိပ္စေငြက်ပ္ ၃၅ဝဝဝ၊ အလတ္စ ေငြက်ပ္ ၃၄ဝဝဝ၊ ေရႊဘုိေပၚဆန္း တစ္အိတ္လွ်င္  ထိပ္စေငြက်ပ္ 
၆၄ဝဝဝ၊ အလတ္စေငြက်ပ္ ၆၂ဝဝဝ၊ နယ္စံုေပၚဆန္း(ဆန္သစ္) တစ္အိတ္လွ်င္ ထိပ္စေငြက်ပ္ ၃၄ဝဝဝ၊ 
အလတ္စေငြက်ပ္   ၃၂ဝဝဝ၊ က်ားပ်ံေပၚဆန္း တစ္အိတ္လွ်င္ ထိပ္စေငြက်ပ္ ၃၇ဝဝဝ၊ အလတ္စေငြက်ပ္ ၃၅ဝဝဝ 
စသည့္ ေစ်းႏႈန္းမ်ားျဖင့္ အေရာင္းအဝယ္ျဖစ္လ်က္ရွိသည္။ 
နယ္စံုေပၚဆန္း  ဆန္အသစ္နဲ႔ က်ားပ်ံေပၚဆန္း ဆန္ေတြေလာက္ပဲ တစ္အိတ္ကုိ ေငြက်ပ္ ၁ဝဝဝ ေလာက္ 
ေစ်းက်သြားၿပီး တျခားေပၚဆန္းေတြကေတာ့ ေစ်းမက်ေၾကာင္း ဆန္ကုန္သည္ ဦးေအာင္ျမင့္ကေျပာ 
သည္။  ဆန္ၾကမ္းေစ်းကြက္၌လည္း ဧည့္မထ ၂၅ မွတ္ တစ္အိတ္လွ်င္ ေငြက်ပ္ ၂၁၅ဝဝ၊ ရက္ ၉ဝ ဆန္ 
တစ္အိတ္လွ်င္ ေငြက်ပ္၂၉ဝဝဝ၊ သီးထပ္ (ရွယ္)  တစ္အိတ္လွ်င္  ေငြက်ပ္ ၂၃ဝဝဝ  ျဖင့္ အေရာင္းအဝယ္ျဖစ္ေန 
ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source:https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/1485-this-week,-
yangon-cold-rice-market-transactions.html 
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